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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 94 . § alapján felvilágosítás kérése céljából Mikor lép már fel a KVVM a habzó
Feneketlen-tó megmentése érdekében? címmel írásbeli kérdést kívánok feltenni Szabó Imre
környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrnak

A semmittevés és a nem megfelelő tulajdonosi és környezetvédelmi hozzaállás meghozta eredményét : már
nem csak folyónk, de tavunk is habzik Az újba	 lai Feneketlen-tó környezeti állapotának rendezésére tet t
tavaszi ígéretét senki se tartotta be, így most is csak a természeti „csodákban” reménykednek A KVVM
azonban az ügy kirobbanása óta is csak hallgat, még szavát se emeli fel a tó környezeti állapotának javítás a
érdekében .

2008 kora tavaszán radikális vízszintcsökkenés történt a Feneketlen-tóban. Nagyon rövid idő alatt egy
méternyi víz tűnt el a tóból és egymillió forint értékű hal pusztult el . A körzet országgy űlési
képviselő jeként a Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium és a F ővárosi Önkormányzat beavatkozását
sürgettem. Kérésem nyomán négy szakért ői vélemény elkészítésére adtak megbízást (3 BKV, 1 Ujbuda i
Onkormányzat), de csak kettő adatait hozták nyilvánosságra. Ezek alapján — és a négyes metró előzetes
szakértői véleményei alapján — nem állapítható meg pontosan a tó változásainak oka.

Ekkor mind a fővárosi, mind a kerületi vezetés ígéretet tett a tó megvédésére . Egyedül aKVVM hárította
el a kérdést és a közismert tények megismétlésén túl csak annyit közölt cinikusan 2008 . április 25- i

levelében, hogy „a halpusztulással kapcsolatban Budapesti és Pest megyei halászati felügyelőtő l kérhető
állásfoglalás” . Azonban a többi ígéret is semmivé lett. Se vízpótlás, se átfogó helyzetfelmérés nem történt .

Novemberben fehér hab borította be a felszínét . A jelenleg hivatalos álláspont szerint a sós talajvíz miat t
habzik. Most már egyértelmű, hogy a Feneketlen-tóval kapcsolatban átfogó környezetvédelmi és vízügy i
vizsgálatnak kell végezni . Ez mindenképpen az önkormányzatok feladata, de részt kell benne vennie a
zöldhatóságnak és a zöldtárcának is . Mit kíván tenni a KVVM a Feneketlen-tó állapotának javítása
érdekében?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2008 . december 17.
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dr. Rétvári Bence
országgyűlési képviselő (KDNP)
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